## Keanu Reeves



**Keanu Charles Reeves** (<u>/ki'ɑːnuː/ kee-AH-noo</u>; born September 2, 1964) is a Canadian actor. Born in <u>Beirut</u> and raised in <u>Toronto</u>, Reeves began acting in theatre productions and in television films before making his feature film debut in <u>Youngblood</u> (1986). He had his <u>breakthrough</u> role in the science fiction comedy <u>Bill & Ted's Excellent Adventure</u> (1989), and he later reprised his role in its <u>sequels</u>. He gained praise for playing a hustler in the independent drama <u>My Own Private Idaho</u> (1991), and established himself as an <u>action hero</u> with leading roles in <u>Point Break</u> (1991) and <u>Speed</u> (1994).

Киану Чарльз Ривз родился 2 сентября 1964 года) - канадский актер. Родившийся в Бейруте и выросший в Торонто, Ривз начал сниматься в театральных постановках и телевизионных фильмах, прежде чем дебютировать в полнометражном фильме "Янгблад" (1986). У него была его прорывная роль в научно-фантастической комедии "Отличное приключение Билла и Теда" (1989), и позже он повторил свою роль в ее продолжениях. Он получил похвалу за то, что сыграл хастлера в независимой драме "Мой собственный частный Айдахо" (1991), и зарекомендовал себя как герой боевика с ведущими ролями в Point Break (1991) и Speed (1994).



Keanu Charles Reeves was born in <u>Beirut</u>, <u>Lebanon</u>, on September 2, 1964, the son of Patricia (née Taylor), a <u>costume designer</u> and performer, and Samuel Nowlin Reeves Jr. His mother is English, originating from <u>Essex</u>.<sup>[8]</sup> His father is from <u>Hawaii</u>, and is of <u>Native Hawaiian</u>, Chinese, English, Irish and Portuguese descent.<sup>[5][9][10]</sup> His grandmother is Chinese Hawaiian. His mother was working in Beirut when she met his father,who abandoned his wife and family when Reeves was three years old. Reeves last met his father on the island of <u>Kauai</u> when he was 13.

Киану Чарльз Ривз родился в Бейруте, Ливан, 2 сентября 1964 года, сын Патриции (урожденной Тейлор), художника по костюмам и исполнителя, и Сэмюэля Новлина Ривза-младшего. Его матьангличанка, родом из Эссекса. Его отец родом с Гавайев и имеет коренное гавайское, китайское, английское, ирландское и португальское происхождение. Его бабушка-китайская гавайка. Его мать работала в Бейруте,когда познакомилась с его отцом, который бросил жену и семью, когда Ривзу было три года. Ривз в последний раз встречался со своим отцом на острове Кауаи, когда ему было 13 лет. Describing himself as a "private kid". Reeves attended four different high schools, including the <u>Etobicoke School of the Arts</u>, from which he was <u>expelled</u>. Reeves said he was expelled because he was "just a little too rambunctious"

Описывая себя как "частного ребенка". Ривз учился в четырех разных средних школах, в том числе в Школе искусств Этобикока, из которой он был исключен. Ривз сказал, что его исключили, потому что он был "просто слишком буйным"



In 1999, Reeves starred in the critically acclaimed science fiction film The Matrix, the first instalment in what would become The Matrix franchise. Reeves portrays computer programmer Thomas Anderson, a hacker using the alias "Neo", who discovers humanity is trapped inside a simulated reality created by intelligent machines. Written and directed by the Wachowskis.

В 1999 году Ривз снялся в получившем признание критиков научно-фантастическом фильме "Матрица", первой части франшизы "Матрица". Ривз изображает компьютерного программиста Томаса Андерсона, хакера, использующего псевдоним "Нео", который обнаруживает, что человечество поймано в ловушку внутри симулированной реальности, созданной интеллектуальными машинами. Автор сценария и режиссер-Вачовски.



Reeves supports several charities and causes. In response to his sister's battle with leukemia, he founded a private cancer foundation, which aids children's hospitals and provides cancer research. In June 2020, he volunteered for Camp Rainbow Gold, an Idaho children's cancer charity.[205] Reeves has said, "Money is the last thing I think about. I could live on what I have already made for the next few centuries". It was rumored that Reeves gave away a substantial portion, estimated to be \$35–\$125 million, of his earnings from The Matrix to the special effects and makeup crews.

Ривз поддерживает несколько благотворительных организаций и организаций. В ответ на борьбу своей сестры с лейкемией он основал частный фонд борьбы с раком, который помогает детским больницам и проводит исследования рака. В июне 2020 года он вызвался добровольцем в лагерь Rainbow Gold, благотворительную организацию по борьбе с раком детей в штате Айдахо.[205] Ривз сказал: "Деньги-это последнее, о чем я думаю. Я мог бы жить на то, что я уже сделал в течение следующих нескольких столетий". Ходили слухи, что Ривз отдал значительную часть, по оценкам, от 35 до 125 миллионов долларов, своих доходов от "Матрицы" бригадам спецэффектов и гримеров.

Title +	Year \$	Role(s) +	Director(s) +	Notes
One Step Away	1985	Ron Petrie	Robert Fortier	Short film
Youngblood	1986	Heaver	Peter Markle	
Flying		Tommy	Paul Lynch	
River's Edge		Matt	Tim Hunter	
The Night Before	1988	Winston Connelly	Thom Eberhardt	
Permanent Record		Chris Townsend	Marisa Silver	
The Prince of Pennsylvania		Rupert Marshetta	Ron Nyswaner	
Dangerous Liaisons		Le Chevalier Raphael Danceny	Stephen Frears	
Bill & Ted's Excellent Adventure	1989	Ted "Theodore" Logan	Stephen Herek	
Parenthood		Tod Higgins	Ron Howard	
I Love You to Death	1990	Marlon James	Lawrence Kasdan	
Tune in Tomorrow		Martin Loader	Jon Amiel	
Point Break	1991	Johnny Utah	Kathryn Bigelow	
Bill & Ted's Bogus Journey		Ted "Theodore" Logan	Peter Hewitt	
My Own Private Idaho		Scott Favor	Gus Van Sant	
Bram Stoker's Dracula	1992	Jonathan Harker	Francis Ford Coppola	
Much Ado About Nothing	1993	Don John	Kenneth Branagh	
Even Cowgirls Get the Blues		Julian Gitche	Gus Van Sant	
Freaked		Ortiz the Dog Boy	Alex Winter and Tom Stern	Uncredited cameo
Little Buddha		Prince Siddhartha	Bernardo Bertolucci	
Speed	1994	Jack Traven	Jan de Bont	

Johnny Mnemonic	1005	Johnny Mnemonic	Robert Longo	
A Walk in the Clouds	19 <mark>9</mark> 5	Paul Sutton	Alfonso Arau	
Chain Reaction	1996	Eddie Kasalivich	Andrew Davis	
Feeling Minnesota		Jjaks Clayton	Steven Baigelman	
The Last Time I Committed Suicide	1997	Harry	Stephen Kay	
The Devil's Advocate		Kevin Lomax	Taylor Hackford	
The Matrix	1999	Thomas Anderson / Neo	The Wachowskis	
Me and Will		Himself	Melissa Behr and Sherrie Rose	Uncredited cameo
The Replacements	2000	Shane Falco	Howard Deutch	
The Watcher		David Allen Griffin	Joe Charbanic	
The Gift		Donnie Barksdale	Sam Raimi	
Sweet November	2001	Nelson Moss	Pat O'Connor	
Hardball		Conor O'Neill	Brian Robbins	
The Matrix Reloaded	2003	Thomas Anderson / Neo	The Wachowskis	
The Animatrix			Shinichiro Watanabe	Voice
The Matrix Revolutions			The Wachowskis	
Something's Gotta Give		Dr. Julian Mercer	Nancy Meyers	
Constantine	2005	John Constantine	Francis Lawrence	
Thumbsucker		Dr. Perry Lyman	Mike Mills	
Ellie Parker		Himself	Scott Coffey	Cameo
A Scanner Darkly	2006	Bob Arctor	Richard Linklater	
The Lake House		Alex Wyler	Alejandro Agresti	
The Great Warming		Narrator	Michael Taylor	Documentary
Street Kings	2008	Detective Tom Ludlow	David Ayer	
The Day the Earth Stood Still		Klaatu	Scott Derrickson	